

2023-08-30

တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ကမံးတံၢ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ခံသီလၢအဖးန့ၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိမိၣ်လၢတၢ်မၤန့ၣ်ဖျါတၢ်အဂီၢ်

DeKalb County တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ကမံးတံၢ်မိၢ်ပှၢ ထံၣ်လိာ်အိၣ်ဖျိၣ်သကိးဝဲဒၣ်ခံသီလၢအိၣ်ကူၣ် 23 ဇီး 24 သီ, ဝဲအဲၣ်သ့ၣ် မၤသကိးတၢ်တၢ်ပိၣ်သကိးလၢပုၤဒီးအခိပညိယုၣ်ဒီးကီၢ်ရၢၣ်လီၢ်ကဝီၤကွီၤအပူၤပၤဆၢရဲၣ်က့ၤတၢ်ဖိတဖၣ် ဝဲတၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပှၢအကလုာ်အကလုာ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤပၣ်ယုၣ်ဒီးတၢ်ဖုးကါတၢ်အိၣ်ဆိးလီၢ်, တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘျီထီၣ်ဒီးတၢ်မၤသီထီၣ်တၢ်လီၢ်, တၢ်မၤသီထီၣ်က့ၤတၢ်ဂ့ၢ်ဝဲ Cognia အတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ဟံၣ်ကဲဝဲဒၣ်တၢ်လဲထီၣ်လဲထီၣ်အဂ့ၢ်, တၢ်ယုထံၣ်န့ၣ်တၢ်ဖဲးစ့စရိပတီၢ်, တၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤပုၤသးက့ၤပုၤဆၢတၢ်မူဒါခိၣ် အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဝဲအိၣ်ထံး 30 သီအဂ့ၢ်, ဒီးကမံးတံၢ်အတၢ်သမံသမိးတၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အံၤပၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ကဘၣ် မၤကဲထီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢတၢ်ခိဆၢက့ၤတၢ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်လီၤက့ၤလီၤတၢ်အဂီၢ်, ယုၣ်ဒီးတၢ်ပညိၣ်လီၤဆိဒၣ်တၢ်ဖဲးကီၢ်ရၢၣ်လီၢ်ကဝီၤ အခါဆူညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

“မ့ၢ်တၢ်အရ့ဒိၣ်မးလၢတၢ်ကဟံးယၢ်ယၢ်တၢ်အိးထီၣ်တၢ်ဖဲးကတီၤသကိးအကျိၤအကျိၤဒီးပကီၢ်ရၢၣ်လီၢ်ကဝီၤပုၤပၤဆၢရဲၣ်က့ၤတၢ်ဖိတဖၣ် ဖၣ်ဒ်အမ့ၢ် တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဒီးပုၤတၢ်ဂ့ၢ်ခိဖျိတၢ်သံကွၢ်တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်ဒီးဟ့ၣ်လီၤတၢ်ခိဆၢလၢအကါဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျီအံၤမ့ၢ်တၢ် ဝဲၣ်နီၣ်ဒိၣ်မးလၢတၢ်မၤဝဲဒ်န့ၣ်သိး.” Mr. Dijon DaCosta စံးဝဲန့ၣ်လီၤ. “ဒ်ပုၤပၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၣ်တကၤအသိး, ယုၣ်က့ၤစးလၢယကထံၣ် ဘၣ်ကမံးတံၢ်အကရုဖိတဖၣ်အိၣ်ဒီးဒီးတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဘၣ်ယးတၢ်လဲထီၣ်လဲထီၣ်လၢခံကတၢ်အဂ့ၢ်ဝဲပကီၢ်ရၢၣ်လီၢ်ကဝီၤပုၤန့ၣ်လီၤ. တၢ် မၤသကိးအကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်တၢ်မၤလီၤတၢ်ဝဲဒၣ်ပတၢ်မၤသကိးအိၣ်ထီၣ်လၢတၢ်နီၤလီၤပၣ်ဖျါပတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိမိၣ်လၢပက့ၢ်ဖိ, ပုၤမၤတၢ်ဖိ, ဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိအခါဆူညါအဂီၢ်လီၤ.”

တၢ်ခိဆၢက့ၤတၢ်အံၤမ့ၢ်ဝဲကမံးတံၢ်ပုၤပၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၣ်ခံကတၢ် Mrs. Deirdre Pierce အသးတၢ်တူၢ်ဘၣ်, လၢအဟံၣ်ဖျါလီၤဆိဒၣ်တၢ် ဘၣ်ယးတၢ်မၤသကိးဒ်န့ၣ်သိးတဖၣ်အလုာ်အမ့ၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

“တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖၣ်အံၤဟ့ၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အရ့ဒိၣ်လၢတၢ်မၤလီၤန့ၣ်ဟံၣ်, တၢ်နီၤလီၤပၣ်ဖျါ, ဒီးတၢ်န့ၣ်ဟံၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဆၢတံၢ်လၢအအိၣ်တၢ်လၢ ခံ “ဒ်လဲၣ်” ဒီးလၢ “မနုၤယိလဲၣ်” အဂ့ၢ်, လၢအမ့ၢ်တၢ်န့ၣ်ဘျးနီၣ်နီၣ်.” Mr. Dijon DaCosta စံးဝဲန့ၣ်လီၤ. “ယသးခုယုၣ်ဒီးတၢ်ဆၢက တီၢ်လၢပမၤသကိးဘၣ်တၢ်ပုၤယိလၢလၢပုၤဒီးယပလၢဘၣ်လၢပပုၤဆၢန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါတၢ်ဖိဒီးပုၤမၤသ့မၤညိထီၣ်တၢ်ဖိကိးကမံးမၤအတၢ်ဖဲး တၢ်မၤဂ့ၢ်ဒိၣ်မးလၢတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအပညိၣ်ယိလီၤဆိဒၣ်တၢ်ဖဲးကတီၤထီၣ်ပကံၢ်စိဂ့ၢ်ဘၣ်ဘၣ်ဒ်အမ့ၢ်ကရၢအတၢ်ပၤ တၢ်ဆၢအသိးလီၤ.”

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်အကါဒိၣ်တတီၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်တၢ်ပိၣ်သကိးတၢ်ဂ့ၢ်လၢအအိၣ်ဝဲတရံးပုၤသးက့ၤပုၤဆၢတၢ်မူဒါခိၣ်အသိ, Dr. Devon Horton အမူဒါအခိၣ်ထံး 30 သီအနီၣ်ဝဲခံအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ကမံးတံၢ်အကရုဖိတဖၣ်စံးပတြၢဝဲဒၣ် Dr. Horton အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢအမ့ၢ် “Disrupting for Excellence” (“တၢ်တြိမၤတံၢ်တၢ်လၢတၢ်ဝဲဒ်နီၣ်အဂီၢ်”) တၢ်တီခိၣ်ရိၣ်ခဲအကျိၤက့ၤအိၣ်ဖျါဂ့ၢ်မး, ဒီးပတြၢဝဲဒၣ် အတၢ်ကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်လၢတၢ်မၤလီၤတၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်အိးထီၣ် 2023-2024 တၢ်ထီၣ်က့ၤအနီၣ်အတၢ်မၤန့ၣ်ဖျါတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

“ယသးခုဒိၣ်မးဘၣ်ယး Dr. Horton အတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤတၢ်အိးထီၣ်တၢ်ထီၣ်က့ၤအန့ၣ်လၢအဂ့ၢ်တဖၣ်ဒီးတၢ်မၤဘၣ်လိာ်ဖိးဒုက့ၤအတၢ် ကရၢကရိဒ်လဲၣ်အဂ့ၢ်လၢတၢ်ပညိၣ်လီၤဆိဒၣ်တၢ်ဖဲးပက့ၢ်ဖိတဖၣ်အတၢ်မၤန့ၣ်ဖျါတၢ်အိၣ်ကတၢ်အဖိခိၣ်ဒီးအခါဆူညါလၢအအိၣ်ဖျါဖျိးစိလီၤ ဆိန့ၣ်တၢ်အကလၢပမ့ၢ်လၢသ့ဝဲ DCSD အပူၤ, ဒီးတၢ်မၤန့ၣ်လၢပက့ၢ်ဖိ, ပုၤမၤတၢ်ဖိ, ဒီးပုၤတတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်.” Mrs. Pierce စံးဝဲန့ၣ်လီၤ.

ဝဲတၢ်သ့ၣ်ညါဝဲလၢတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအိၣ်ခိးဟံၣ်လီၤအခိၣ်အါမးအခါ, ကမံးတံၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ခံသီလၢအိၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်အဂီၢ်ခိၣ်ထံးခါၣ်သန့ၣ်လၢ တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်က့ၤဟံၣ်လီၤတၢ်အပတီၢ်လၢတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဒီးတၢ်မၤသကိးကရၢအတၢ်မၤကျိၤက့ၤကီၢ်ရၢၣ်လီၢ်ကဝီၤ ပုၤပၤဆၢရဲၣ်က့ၤတၢ်ဖိဒီးကမံးတံၢ်ခိၣ်န့ၣ်အဘၣ်စၢလၢတၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်တၢ်မၤလီၤမၤဒီး, ပုၤဂ့ၢ်ဝဲ, သးဂ့ၢ်ဝဲဒီးနီၣ်ခိၣ်တၢ်မၤအစၢတဖၣ်လၢကီၢ်ရၢၣ် လီၢ်ကဝီၤက့ၤဖိဘျးထီၣ် 92,000 ဂၤယၢ်ယုၣ်ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိ 14,500 ဂၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘၣ်ထွဲမၤသကိးဂၢ်ဂၢ်ကျၢၤကျၢၤဖဲတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ကမံးတံၢ်ဒီးကီၢ်ရှၢၣ်လီၢ်ကဝီၤပှၤပၤဆှၢၣ်ရဲၣ်ကျဲၤတၢ်ဖိတဖၣ်အဘၣ်စၢၤမ့ၢ်တၢ်
အရၢဒိၣ်နီၢ်မးဒီးအိၣ်ဖျါတြၢၢ်ကလၢၣ်ဖဲတၢ်အိၣ်ဖျါဒိတကတီၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ပၤဆှၢၣ်မၤဖဲတၢ်ပၣ်ဖးနီၤဖးအမူၤဒါဖဲတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤ
ထီၣ်အဖိလစံၣ်တဖၣ်အပူၤ, တၢ်ကျဲၤပၣ်လီၤတၢ်တိၣ်ပၣ်ဒီးတၢ်အတီၤပတီၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး, တၢ်သ့ၣ်ပံးမူၤဒါလၢတၢ်ကွၢ်ထွဲ. ဒီးတၢ်မၤဖဲတၢ်အ
ဘၣ်အခါဖဲကီၢ်ရှၢၣ်လီၢ်ကဝီၤအတၢ်စးထီၣ်မၤဂ့ၤထီၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးစံၣ်နီၢ်ဒီးတၢ်မၤမူၤဒါလၢတၢ်ပၤဆှၢၣ်ရဲၣ်ကျဲၤကျိၣ်စ့ၣ်ဝီၣ်န့ၣ်လီၤ.